
Gebrauch der Artikel und

Deklination



DER BESTIMMTE ARTIKEL- URČITÝ ČLEN

 Pokiaľ ukazujeme alebo odkazujeme na osobu 

alebo vec, o ktorej už bola reč, používame 

určitý člen. V slovenčine používame v tejto 

situácii ukazovacie zámená ten, tá, to, tí, tie. 

 S výnimkou mužského rodu sú tvary nominatívu 

a akuzatívu rovnaké. 



DER BESTIMMTE ARTIKEL- URČITÝ ČLEN

Singulár Plurál

Mužský rod Ženský rod Stredný rod Všetky rody

Nominatív Ist/Sind

das....?Je/ 

Sú to..?

der Füller

to plniace 

pero

die Schere

tie nožnice

das Heft

ten zošit

die Bleistifte

tie ceruzky

Akuzatív Ich habe...

Ja mám...

den Füller

to plniace 

pero

die Schere

tie nožnice

das Heft

ten zošit

die Blesitfte

tie ceruzky



DER UNBESTIMMTE ARTIKEL- NEURČITÝ ČLEN

 Ak hovoríme o nejakej osobe alebo veci po 

prvýkrát, používame neurčitý člen. 

 S výnimkou mužského rodu sú tvary nomintívu

a akuzatívu rovnaké. Neurčitý člen ein, eine, ein

vlastne znamená jeden, jedna, jedno z 

mnohých, preto sa používa iba v singulári. V 

pluráli sa žiadny neurčitý člen nepoužíva, nemal 

by zmysel. 



DER UNBESTIMMTE ARTIKEL

Singulár Plurál

Mužský rod Ženský rod Stredný rod Všetky rody

Nominatív Ist/Sind

das....?Je/ 

Sú to..?

ein Füller

plniace pero

eine Schere

nožnice

ein Heft

zošit

Bleistifte

ceruzky

Akuzatív Ich habe...

Ja mám...

einen Füller

plniace pero

eine Schere

nožnice

ein Heft

zošit

Blesitfte

ceruzky



GEBRAUCH DER ARTIKEL/ POUŽÍVANIE ČLENOV

 Neurčitý člen používame vtedy, keď ide o osoby alebo veci doteraz neznáme 
alebo bližšie neurčené, spravidla o nich hovoríme prvýkrát. Niekedy môže 
znamenať nejaký, nejaká, nejaké, inokedy nahradzuje číslovku eins- jeden, 
jedna, jedno. 

 Das ist ein Flugzeug. To je (nejaké) lietadlo.

 Ich trinke eine Cola. Dám si (jednu) kolu. 

 Určitý člen používame vtedy, keď na nejakú vec/ osobu ukazujeme alebo 
odkazujeme. 

 Hast du das Lineal? Máš to pravítko?

 Siehst du den Mann da? Vidíš tamtoho pána?

 Nulový člen. V niektorých ustálených spojeniach, pri vlastných menách, 
názvoch povolaní a skoro pri všetkých zemepisných názvoch... sa člen 
nepoužíva, preto sa nazýva nulový člen( Nullartikel).Podrobnejšie o nulovom 
člene v ďalšej prezentácii.
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